
 
 

Crònica del ple ordinari del  
3 de març de 2022  

El Ple ordinari es va celebrar aquest dijous 3 de març  presencialment al Saló de Sessions. 

Inicialment, s’aproven les actes de les sessions anteriors Acta núm. 11/2021 del Ple 

extraordinari del dia 30 de novembre de 2021 i Acta núm. 12/2021 del Ple extraordinari del 

dia 29 de desembre de 2021 per unanimitat 

A continuació, és el torn de les Bases reguladores per al pagament del lloguer en immobles 

da Cardona, que s’aprova per unanimitat. 

L’Alcalde-President, dóna la paraula a la Tinent d’Alcalde 

delegada d’Habitatge per a que expliqui el dictamen. 

La Tinent d’Alcalde, Sra. Roser Montoriol, explica que es tracta d’aprobar les bases dels 

ajuts de lloguer de l’Ajuntament de Cardona, que fa anys que s’estan portant a terme, i que 

amb els pas del temps s’ha vist que calia acabar d’afinar alguns detalls, i és el que ara es 

porta a Ple. 

Per tant, es tracta d’afegir per a nous empadronats, on no constava definit el període que 

corresponia a aquests nous empadronaments. Es presentava el problema del temps 

d’empadronament per assolir la subvenció, i finalment s’ha decidit 1 any com a període 

reconegut com a nou empadronat. 

Respecte als ajuts per a joves, no hi havia una limitació d’ingressos, i s’ha decidit establir una 

limitació per a que realment es destini als joves que més ho necessiten, ja que la partida es 

va quedar curta i així s’asseguren que els diners que es destinen als joves, siguin pels quins 

més ho necessiten. Finalment la limitació és de 25.000 euros/anuals bruts. 

També s’ha afegit que aquest ajut només es pugui demanar una vegada per titular i per 

habitatge i, que si hi ha un canvi de domicili, s’hagi de notificar a l’Ajuntament. 

A continuació, la Presidència dóna la paraula als Grups Municipals. 

- El Portaveu de Grup Municipal de Junts per Cardona, Sr. Joan Jané, demana si els 25.000 

euros/anuals bruts són per jove o per unitat familiar. 

La Tinent d’Alcalde, Sra. Montoriol contesta que aquests ingressos són per persona. 

El Sr. Jané demana quina partida pressupostària hi ha per a aquests ajuts. 

La Tinent d’Alcalde Sra. Montoriol contesta que hi ha 15.000 euros pressupostats. 

- El Portaveu del Grup Municipal del PSC, Sr. Ferran Verdejo, demana si el topall és per una 

condició tècnica o bé, perquè s’esgotava cada any la partida. D’altra banda demana si 



 
 

l’augment de la partida pressupostaria, ha servit per cobrir les sol·licituds que no s’havien 

pogut concedir anteriorment. 

 

La Tinent d’Alcalde, Roser Montoriol, contesta que en un moment es va acabar la partida de 

nous empadronats i al quedar diners a la partida de joves, es va traspassar per acabar de 

complementar, i per tant, en cap moment va quedar totalment deserta, el que significa que 

no va quedar ningú fora de la convocatòria. 

L’Alcalde intervé agraint la feina feta, i explica que l’any 2021 van haver 47 sol·licituds 

d’habitatge. Durant el 2021 es van incorporar 15 nous habitatges a la borsa de lloguer. Dir 

que actualment tenim 42 habitatges, el que vol dir que s’intermèdia entre particulars 42 

lloguers d’habitatges. 

I per finalitzar, comenta que l’Ajuntament ha fet 13 nous contractes, i per tant, a dia d’avui 

s’han fet 32 contractes de lloguer de pisos a Cardona. Amb aquestes dades i amb els 

resultats de les subvencions atorgades, es pot dir que, s’està fent una bona feina al respecte. 

Seguidament s’aprova per unanimitat les Bases Reguladores per a l’atorgament de 

subvencions mitjançant el procediment de concurrència competitiva, amb l’objecte de 

subvencionar part de la quota per als alumnes d’entre 3 i 18 anys de l’Escola Municipal de 

Música de Cardona, Musicant, i així facilitar l’accés a la formació musical a qualsevol infant 

i/o jove del municipi que per motius econòmics no hi pugui accedir 

L’Alcalde-President, dóna la paraula a la Regidora delegada de Benestar Social per a que 

expliqui el dictamen. 

La Regidora Sra. Lluïsa Aliste explica que s’aproven les bases de la concessió d’aquestes 

subvencions per concurrència competitiva per l’escola municipal de música, perquè 

l’Ajuntament aposta una vegada més per donar valor a l’educació musical, i sobretot a 

disminuir les desigualtats en l’accés a aquesta formació musical. També comenta que en els 

últims anys hi ha hagut moltes peticions, per part del professorat, famílies i també regidors 

per poder fer unes subvencions d’ajuda a aquestes famílies que volen tenir aquesta 

formació musical. 

Per altra banda, l’impacte de la pandèmia ha fet que l’economia familiar també s’hagi vist 

afectada, de manera que ha repercutit en les matricules de nous alumnes, i també dels 

alumnes que ja formaven part de l’escola. 

Amb aquestes bases es vol establir un sistema d’ajuts econòmics per facilitar a totes les 

famílies l’accés de nens de 3 a 18 anys, i així garantir aquesta igualtat d’oportunitats en la 

formació musical. 

S’han fet aquestes bases consensuades amb personal de Serveis Socials, i amb personal de 

professorat de l’Escola de Música, ja que són ells qui veuen més a prop la problemàtica 



 
 

diària de famílies que els hi demanen aquesta subvenció, o que dubten en la continuïtat de 

la formació, o que els agradaria fer una nova matrícula però no poden. 

Demana disculpes en els tempos que s’han fet aquestes bases, tenint en compte que les 

matriculacions de Musicant comencen en el mes de maig i per aquest motiu s’havien de 

venir aprovades per Ple amb un mes de marge, fins a poder fer les bases de la concurrència 

competitiva. 

En aquestes bases s’explica quines són les famílies que poden accedir, quines són les 

condicions econòmiques, i finalment quins són els barems on s’han estipulat unes 

puntuacions, i segons la puntuació anirà proporcionada a la partida que tenen aquest any, 

que és de 1.000 euros (correspon a l’import de les matrícules de setembre a desembre). Per 

tant, s’estén que la partida de l’any vinent serà major. Dir que hi ha d’altres projectes que 

podrien augmentar aquesta partida, sempre i quan se’ns atorgui, però en funció del que 

passi aquest any, es valorarà incrementar la partida per l’any vinent. 

La Tinent d’Alcalde delegada d’Educació Sra. Montoriol comenta que ara cal redactar la 

convocatòria, que es farà tan aviat es pugui i es passarà als grups municipals per comentar-

les i fer les aportacions pertinents. 

En definitiva no són uns ajuts socials, tan de bo l’accés a la música fos completament 

universal, però malauradament encara els estudis musicals són molt lluny de totes les 

butxaques, però tot i així, aquest és un pas més per mantenir una igualtat d’oportunitats. 

La Presidència dóna la paraula als Grups Municipals: 

El Portaveu del Grup Municipal de Junts per Cardona, el Sr. Jané celebra que hi hagi una 

partida, tot i que molt petita, destinada a ajudar a totes aquelles famílies que tenen 

inquietuds o ganes de formar-se i que no poden. També van poder veure en altres juntes de 

govern, que s’havien aprovat ajuts en l’àmbit d’esport, i seria important que aquestes 

partides es poguessin anar ampliant, ja que la formació cultural i esportiva és un pilar 

fonamental pel jovent, i s’ha d’apostar. 

Per tant, manifesten estar totalment en línia amb aquesta proposta. 

La Regidora delegada de Benestar Social, Sra. Lluïsa Aliste, intervé per matisar que l’import 

és de 1.000 euros perquè en any pressupostari seria l’ajut de la matricula de setembre a 

desembre, l’any que ve s’hauria de fer almenys el doble. L’any escolar no coincideix amb 

l’any natural. 

El Portaveu del Grup Municipal del PSC, Sr. Verdejo, demana per l’import de la partida, ja 

que es molt petita, però s’entén que és pels mesos que corresponen al curs del corrent any, 

com ha explicat la Regidora. 

Demana si hi ha una previsió de quantes persones podrien accedir a aquests ajuts amb la 

quantia prevista a la partida. 



 
 

La regidora Sra. Aliste comenta que van intentar fer un a previsió de quantes persones es 

podrien presentar, i van demanar si des de Musicant tenien una llista de possibles famílies 

que es poguessin adherir, però cal tenir en compte que darrera hi ha una valoració 

econòmica que nosaltres no podem accedir fàcilment. 

De manera que la previsió de gent no se sap, és el primer any, és una incertesa, però dir que 

hi ha un punt que menciona que ningú es quedarà fora d’obtenir una part de la subvenció en 

la matricula, ja que si es necessités, es redistribuiria per puntuacions i famílies que ho 

sol·licitessin. 

La Tinent d’Alcalde Sra. Montoriol, fa un apunt important, i és que l’Ajuntament pagarà a 

l’escola Musicant, per tal que les famílies no hagin d’esperar a la subvenció, sino que 

directament ja se’ls reduirà la quota en la matrícula, sense haver de desemborsar la totalitat 

de l’import. 

A continuació s’aprova, també per unanitat el Pla d’Igualtat de gènere a la comarca del 

Bages, 2021-2025. 

L’Alcalde-President, dóna la paraula a la Regidora delegada d’Igualtat per a que expliqui el 

dictamen. 

La regidora delegada d’Igualtat, Sra. Maria Camps explica que presenten el IV Pla d’Igualtat 

de Gènere a la comarca del Bages 2021-2025, com a instrument clau de planificació i 

implementació de polítiques de gènere a la comarca del Bages. 

Aquest pla parteix en primer lloc d’un anàlisi previ de la situació actual per avaluar i 

reconèixer les desigualtats i discriminacions existents per raó de gènere. Preveu una sèrie 

d’objectius i actuacions que s’encaminen a afavorir la igualtat entre dones i homes en tots 

els àmbits de la societat i amb la voluntat de propiciar un model de ciutadania més igualitari 

basat en el respecte o l’equitat. 

En aquest pla hi ha unes línies estratègiques, que diu a continuació: 

Impuls de la interseccionalitat de les polítiques d’igualtat, per reconèixer el valor de totes 

les identitats personals, per igual, de totes les orientacions sexuals perquè totes les 

persones puguin viure en igualtat, en la seva diversitat i essent lliures d’expressar-se i ser 

qui vulguin ser. 

Eradicar les violències masclistes. Crear la definició de consentiment sexual en la qual es 

fixa com a requisit essencial la necessitat de voluntat expressa i també s'introdueix tota una 

regulació sobre violències digitals. També contempla desenvolupar estratègies de 

prevenció i sensibilització per a infants i tots els joves. 

Equilibrar tot el treball laboral i familiar 

La participació i l’apoderament i visibilització de les dones en tots els àmbits de la Societat. 



 
 

Les dones i esport per fomentar la prevenció, la promoció i la millora de la salut incloent la 

visió de gènere. Educació en una sexualitat lliure i diversitat de cossos, corregir el 

desequilibri existent entre homes i dones en l’àmbit de l’educació i l’esport en general. 

Totes aquestes línies es despleguen en objectius generals i tots aquests, en objectius més 

específics que es van concretant en accions. Es fa una proposta totalment oberta on, cada 

municipi podrà anar incorporant accions, modificant-les en funció de la seva realitat. 

La Presidència dóna la paraula als Grups Municipals: 

 

El Portaveu del Grup Municiapal de Junts per Cardona, el Sr. Jané, es mostra d’acord amb el 

que ha explicat la Regidora Sra. Camps i comenta que totes les accions són poques per 

igualar els gèneres. Totes les accions masclistes que es produeixen de forma heretada pel 

pas del temps s’han d’anar corregint. 

El Portaveu del Grup Municipal del PSC, el Sr. Verdejo, comenta que el Pla és una bona 

mesura que ja es va aprovar al Consell Comarcal del Bages i diu que realitzaran un 

seguiment de les accions, tant a nivell comarcal com al poble de Cardona. 

El següent punt és l’aprovació de Reglament del Consell Municipal de la gent gran de 

Cardona que també és aprovat per tots els regidors 

El Sr. Estruch realitza una intervenció prèvia i felicita a les Regidores, la Sra. Aliste i a la Sra. 

Camps, per tota la feina realitzada i possibilitar l’aprovació del reglament. Per tant, es posa 

en marxa un altre òrgan participatiu que es prioritari dels sectors de la població com és el 

consell de la gent gran, juntament, amb el consell dels infants. 

L’Alcalde-President, dóna la paraula a la Regidora delegada de Benestar Social per a que 

expliqui el dictamen. 

La Regidora, Sra Lluïsa Aliste, explica que l’aprovació del reglament d’organització i 

funcionament del consell municipal de la gent gran tindrà com a objectiu promoure la 

participació del col·lectiu de la gent gran, que és un 27% de la població del municipi. Amb la 

creació d’aquest consell el que es busca és empoderar a la gent gran i pugui decidir que es el 

què vol i tenir un paper actiu en la presa de decisions i que els serveis que s’encarreguen de 

la gent gran puguin crear accions, juntament amb els membres del govern per millorar la 

qualitat de vida de la gent gran. El consell treballarà en diferents àmbits, els quals són 

definits per la OMS com envelliment actiu, i el reglament ha estat treballat per diferents 

entitats i serveis, tècnics de participació de Serveis Socials i amb les regidories de 

participació i benestar. El document serà públic i podrà ser consultat per qui vulgui. 

La regidora dóna les gràcies a l’Associació de Dones de Cardona per la seva presència en 

l'aprovació del reglament i per la seva participació durant el procés de creació. 



 
 

L’Alcalde Sr. Estruch, també agraeix la participació a les dues Associacions de Gent Gran de 

Cardona que hi ha al Casal: A Viure que són dos dies i La Sal de Cardona i, a part, a totes les 

institucions que han participat a les activitats prèvies a l’aprovació. 

La Presidència dóna la paraula als Grups Municipals: 

El Portaveu del Grup Municipal de Junts per Cardona, Sr. Jané, comenta que consideren 

molt important la creació d’aquest Consell, que ells l’anomenaven Consell de la Saviesa, i 

creuen que és molt important que la gent gran pugui prendre partit de les decisions que es 

prenen i estar actius. L’experiència de la gent gran pot ser una riquesa per prendre 

decisions oportunes i encertades. 

El Portaveu del Grup Municipal del PSC, el Sr. Verdejo, comenta que veuen molt important 

la participació d’aquest sector de la població i l’avantatge de la seva participació en les 

polítiques a nivell global i transversal a totes les edats. 

Llavors és el torn d’aprovar el text consensuat per la Mesa de Negociació de data 18 de 

febrer de 2022, que recull l'Acord d'aplicació al personal municipal de l'Ajuntament de 

Cardona, el qual és aprovat pels 11 regidors de la Corporació 

L’Alcalde-President, dóna la paraula a la Regidora delegada d’Administració Pública per a 

que expliqui el dictamen. 

La Regidora Sra. Lluïsa Aliste, indica que s’avancen dos acords amb els representants dels 

treballadors de l’Ajuntament, que anirà continuat amb l’acord general que encara no se sap 

quan es tardarà en aprovar-se. En aquest cas, la retribució per la baixa d’incapacitat 

temporal dels treballadors serà la mateixa independentment de si són personal laboral com 

personal funcionari, i s’afegeix un punt que sol·liciten els delegats, que és la valoració dels 

llocs de treball, en que aquest any es vol realitzar la valoració de llocs de treball a excepció 

de la Policia, que és va realitzar fa poc. Segons el que surti de la valoració dels llocs de 

treball, es consensuarà amb delegats el pla d’execució segons marqui la normativa, i marcar 

un pla de treball en els anys pròxims. Indica que es consensuarà amb els representants 

l’àmbit en el que es començaria a aplicar. 

L’Alcalde, Sr. Estruch, agraeix tant a la Regidora delegada d’Administració com als 

representats sindicals per els acords al que arriben, amb especial èmfasis a l’oportunitat 

que suposa la valoració dels llocs de treball, una mesura demandada. 

La Presidència dóna la paraula als Grups Municipals que no intervenen. 

A continua s’aprova per  la modificació de crèdits 01/2022, en la modalitat de 

transferències de crèdit que implica una consignació de 52.000€ 

L’Alcalde-President, dóna la paraula a la Regidora delegada d’Hisenda per a que expliqui el 

dictamen. 

La Regidora, Sra. Anna Maria Sala, indica que és el primer modificat de crèdit de l’any que es 

produeix per moure la partida de serveis tècnics de 



 
 

cap una nova partida de contractació d’estudis, plecs tècnics i administratius relacionats 

amb l’Escola de Musica Musicant, degut a la licitació que es vol dur a terme i que ja va ser 

anteriorment anunciada per tot el procés de Musicant. L’empresa que desenvoluparà el 

plec tècnic serà MIXOLIDIA perquè estan avesats a fer aquests processos. En un primer 

moment es comptava amb la col·laboració de la Diputació per a redactar aquests plecs però 

l’assessorament era més dèbil del que es precisava. Per aquest motiu es realitza el modificat 

de crèdit. 

La Presidència dóna la paraula als Grups Municipals: 

El Portaveu de Grup Municipal de Junts per Cardona, el Sr. Jané, indica que porten 

reivindicant fa temps que la situació de l’escola s’ha de regularitzar en un marc legal sense 

risc per a les persones que ho dirigeixen. Només lamenten que es tardi tant a que es posi fil 

a l’agulla per tenir assessorament sobre això. 

El Portaveu del Grup Municipal del PSC, el Sr. Verdejo, diu que el seu grup els va 

sorprendre, perquè esperaven tenir la informació resultant de l’assessorament de la 

Diputació i es pensaven que el curs vinent es podria aplicar, lamentant que no s’hagi dut a 

terme, i sol·licita més informació en relació a l’encàrrec de la Diputació. 

La Tinent d’Alcalde, Sra. Roser Montoriol, indica que es va contactar amb la Diputació i que 

amb l’anterior Secretaria Interventora, es va parlar per explicar la problemàtica i la 

urgència que es tenia en relació a l’Escola de Música i que tots coneixen, i Diputació va 

indicar quin tipus de recurs s’havia de demanar per preparar la licitació. Quan encara hi 

havia l’anterior Secretaria, l’Ajuntament comptava amb una interlocutora de la Diputació 

que tenia la voluntat d’ajudar amb el que és necessitava a l’hora de redactar els plecs 

tècnics. Posteriorment, el recurs tardava molt en arribar, i abans de l’estiu es varen posar en 

contacte amb la Diputació i varen començar en aquell moment la prestació del servei. 

Però ha estat quan s’ha anat desenvolupant aquest recurs tècnic, que s’ha vist que anaven 

posant terminis però no s’ajudava realment a l’Ajuntament, i s’ha vist que no teníem 

coneixement tècnics suficients per preparar el plec tècnic de la licitació, observant la 

necessitat que calia contractar empreses que puguin ajudar a la realització de la 

documentació tècnica, davant la decepció del servei de la Diputació. 

El Portaveu del Grup Municipal de Junts per Cardona, pren la paraula per preguntar sobre 

quin model de gestió que es contempla en relació a l’Escola de Música, si preveuen una 

licitació en que l’Escola segueix sent municipal gestionada a través d’un concurs o d’un 

agent concursal que guanyi la licitació. 

L’Alcalde, Sr. Estruch, afirma que ara mateix és impossible municipalitzar l’Escola de 

Música, el que suposaria integrar 20 persones a la plantilla de l’Ajuntament, pel que s’ha de 

fer una licitació amb l’esperit del model d’Escola de Música que es vol. En cap cas, indica, hi 

ha perill pels treballadors perquè, els convenis de finançament estan vigents, i davant del 

risc de la renovació de la licitació es garantiran els llocs de treball, amb la subrogació dels 

treballadors. 



 
 

El Sr. Jané, incideix en el risc de la responsabilitat per exemple sobre les contractacions, que 

requeia sobre l’Associació de Mares i Pares de Musicant, i es pensa que el risc és molt difícil 

d’assumir per ells, pel que cal buscar un marc legal que no impliqui el risc personal d’aquest 

col·lectiu. 

L’Alcalde, Sr. Ferran Estruch, aclareix que és així, i que l’Associació de Mares i Pares haurà 

d’analitzar si és capaç de gestionar una escola amb més de 200 alumnes i 21 professors. 

La presidència sotmet el dictamen a votació, el qual s’aprova per 9 vots a favor del Grup 

Municipal d’ERC (7) i del Grup Municipal del PSC (2) i 2 abastencions del Grup Municipal de 

Junts per Cardona. 

Després és el torn de l’aprovació de les ordenances fiscals, que són aprovades per 

unanimitat. 

L’Alcalde-President, Sr. Ferran Estruch, informa que hi va haver una Sentència del Tribunal 

Constitucional, sobre les conegudes plusvàlues, que s’apliquen en el moment de morir i és 

l’herència que deixes o les compravendes es pagava unes quantitats a través d’aquest 

impost. Ara, l’Ajuntament s’ha hagut d’adaptar a la normativa perquè el Tribunal 

Constitucional va declarar inconstitucional bona part d’aquest tribut. 

L’Alcalde-President, dóna la paraula a la Regidora delegada d’Hisenda per a que expliqui el 

dictamen. 

La Regidora, Sra. Anna Maria Sala, subscriu el que ha formulat l’Alcalde, i precisa que 

després de la derogació de l’Impost de Plusvàlua com es coneixia actualment, es publicava 

una Disposició Transitòria adaptant la normativa del Text Refós Reguladors de les Hisendes 

Locals donant un termini de 6 mesos per a la seva aplicació en una nova ordenança. Per 

això, s’adapten els punts en l’Ordenança municipal, i encara es desconeixen els efectes 

econòmics d’aquesta mesura, que en principi significarà recaptar menys, i en base a càlculs 

de l’Organisme de Gestió Tributaria la minoració serà d’entre el 25-35% menys de 

recaptació. Els últims anys des dels Serveis Tècnics s’havia segut bastant previsors, i creuen 

que aquesta minoració podria afectar en un 5%, 10% o 15% menys del que es preveia 

inicialment. 

Seguidament, aprova iniciar expedient contradictori, en relació a la disconformitat respecte 

de la redacció del pacte 10è del contracte del servei integral de recollida “porta a porta” i 

transport de residus municipals i del servei de neteja viària municipals 

L’Alcalde-President, dóna la paraula a la Regidora delegada de Medi Ambient per a que 

expliqui el dictamen. 

La Regidora, Sra. Sala, explica que amb JAUME URÓ S.L., l’empresa licitadora que va 

resultar adjudicatària, es varen dur a terme contactes per firmar el contracte aquest passat 

mes de gener, però en el moment de signatura varen entrar una instància electrònica 

especificant que hi havia un punt en que hi havia un petit desacord en relació a qui havia de 

ser l’encarregat de fer les illes de pagès. Amb el porta a porta, en els nuclis urbans de 



 
 

Cardona i la Coromina si que es durà a terme aquest servei, però en les cases de pagès, hi 

haurà illes de contenidors tancats. En el contracte s’especificava que havia de ser l’empresa 

licitadora la que havia de construir les illes de les zones de pagès, però a l’hora de la veritat 

ells s’han agafat a una frase que agafada fora de context pot originar dubtes, però amb el 

context de tota la licitació l’Ajuntament no té dubtes. 

En aquest moment, per seguir amb el procediment administratiu, s’ha obert aquest 

expedient a través del Ple que és l’òrgan de contractació, donant tràmit d’audiència a 

l’empresa, tot i que anuncia que s’han reunit diverses vegades amb aquesta empresa per tal 

de solucionar la disconformitat i que hi ha bona disposició per ambdues parts. 

L’Alcalde, Sr. Estruch, agraeix les tasques que està desenvolupant la Regidora de Medi 

Ambient, en la complexa implementació del porta a porta i el volum de feina que això 

suposa, sistema que ha de portar a un benefici per el poble. Es treballa per a la 

implementació en el mes de maig, oferint tota la informació necessària, i que tots els 

ciutadans han d’estar tranquils que rebran la informació, i tot està planificat i organitzat 

malgrat les dificultats. Expressa la seva confiança amb els cardonins i cardonines que es 



 
 

realitzarà el porta a porta de la millora manera en benefici de Cardona i del planeta. 

La Presidència dóna la paraula als Grups Municipals: 

- El Portaveu del Grup Municipal de Junts per Cardona, Sr. Jané, sol·licita informació 

sobre el cost que hauria d’assumir l’Ajuntament en cas d’haver d’executar les illes de 

pagès. 

La Regidora, Sr. Sala, contesta que no s’ha valorat pròpiament, l’empresa té clar que les 

illes les han d’executar ells i n’han de fer els estudis i tot, però el que donaven per sobre 

entès, es que l’Ajuntament aportava el material per a fer el tancament de les illes. No s’ha 

valorat econòmicament, però hi ha altres punts del contracte d’altres valoracions 

econòmiques que eren més elevades que el que seran realment, pel que es podrà arribar 

a un acord compensant. 

El Sr. Jané, incideix en el desconeixement del volum però que sí que posa reparació i 

manteniment, i ells reclamen que la construcció la faci l’Ajuntament, la cessió de l’espai i 

la construcció. 

La Regidora Sr. Sala, indica que el que l’empresa demanda és el material per a la 

construcció. 

El Sr. Jané, reitera que segons el seu punt de vista, i d’acord amb l’expedient, l’empresa 

reclama la construcció de l’espai de les illes. 

L’Alcalde, Sr. Estruch, diu que el plec és clar i que en el moment en que es firma el 

contracte, ells tenen un termini per presentar el projecte previ a que l’Ajuntament, els 

cedeixi l’espai. Ells faran el projecte d’acord amb les necessitats, i serà el moment en que 

se sabrà el cost. En tot cas, no genera dubtes a l’Ajuntament que això ho ha d’assumir 

l’empresa. S’ha procedit a negociar amb Jaume Oró S.L. i s’encamina a la bona direcció. 

Existeix un problema de subministrament de materials, que dificultarà la construcció, 

comprometent-se a fer-ho la primera quinzena del mes de maig, però segurament es 

tardarà mesos. 

 El Portaveu del Grup Municipal del PSC, Sr. Verdejo, precisa que el seu grup va votar en 

contra del contracte amb l’empresa, perquè trobaven que era just, i espera que sigui el 

primer però també l’últim expedient contradictori que porti aquest contracte. Exposa 

que preveuen que hi hagi un nou endarreriment però reiteren que el contracte era just 

inicialment i s’hi ha aquestes contradiccions encara més. 

L’Alcalde, Sr. Estruch, argumenta que les contradiccions en les licitacions són més 

habituals del que imagina, en defensa dels interessos de cada una de les parts pel que 

intentaran resoldre-les i es percep bona voluntat. 

La presidència sotmet el dictamen a votació, el qual s’aprova per 7 vots a favor del Grup 

Municipal d’ERC i 4 abstencions del Grup Municipal del PSC (2) i del Grup Municipal de 

Junts per Cardona (2). 



 
 

En relació a l’apartat de control es dona compte de l’adhesió de l’Ajuntament de Cardona 

a l’Acord marc de subministrament d’uniformitat de policia local i vestuari de brigada 

municipal amb destinació a les entitats locals de Catalunya, fins que s’esgoti la vigència de 

la contractació esmentada.” 

L’Alcalde-President, dóna la paraula al Tinent d’Alcalde delegat de Seguretat Ciutadana 

per a que expliqui el dictamen. 

El Tinent d’Alcalde, Sr. Salvador Campos, indica que un dels serveis que té l’Associació 

Catalana de Municipis és la compra agregada, sistema centralitzat d’adquisició, del que es 

poden beneficiar els Ens locals que en formen part, perquè ells mateixos preparen les 

licitacions i els plecs de clàusules, i en aquest sentit com és agregada tenen millor preu 

que si ho fessin els Ens locals per la seva banda. En aquest sentit, respecte el 

subministrament de vestuari a estat així i l’Ajuntament s’hi ha agregat en aquest 

contracte amb l’Acord de Junta de Govern que es va aprovar pel sumbinistrament del 

vestuari per la Policia Local d’’aquest any. Aquest contracte puja a 1.915,53 euros, no és 

tot el vestuari, sino que hi ha alguna altre part petita que sortia millor amb un altre 

subministrador i es compra a part. 

L’Alcalde-President, dóna la paraula als Grups Municipals, que no 

intervenen. 

Posteriorment es dona compte dels decrets d’alcaldia 

La Presidència dóna la paraula als Grups Municipals: 

El Portaveu del Grup Municipal de Junts per Cardona, Sr. Jané, sol·licita informació sobre 

un parell de decrets. En primer lloc, en relació al Decret núm. 34 en relació a l’adquisició 

d’un 14,77% indivís de la propietat registral 432 de Cardona per destinar-la a futur sector 

d’equipaments, anomenat Polígon la Cort II. Pregunta si això és una part de la compra pel 

polígon. 

L’Alcalde-President, Sr. Estruch, contesta que era una mesura anunciada i que el Projecte 

del Polígon La Cort II ja s’havia presentat, que son dues fases, amb dos àrees d’ampliació. 

La primera fase a comportat l’adquisició, que és aquesta adquisició, d’acord amb el 

conveni amb l’INCASOL, que desenvolupa sectors industrials, i l’acord que es va 

aconseguir amb ells és la possibilitat de desenvolupar el gran Polígon Industrial de La 

Cort, que hi havia en el planejament urbanístic. Hi havia uns terrenys privats i el que ha 

fet l’Ajuntament es comprar el 14,77% del sòl, i l’INCASOL demanava que hi hagués un 

compromís de la resta de propietaris d’almenys un 70%, de diferents empresaris del 

territori, que compressin el sòl i després desenvolupar i pagar la urbanització del terreny. 

Això s’ha aconseguit i s’espera tenir en breu el projecte d’urbanització que s’està 

desenvolupant entre l’Ajuntament, l’INCASOL i cinc industrials. Encara no s’ha pogut 

compartir amb la resta de regidors, perquè no s’ha tractat internament, però la voluntat 

és fer-ne entrega a la totalitat dels regidors, i passar-ho durant l’estiu i que l’INCASOL 

pugui licitar les obres abans d’acabar l’any. Després hi ha la Fase II, que queda a expenses 

de que l’INCASOL vulgui, i s’està treballant per aconseguir nova activitat econòmica. 



 
 

El Sr. Jané, demanda informació sobre el Decret núm. 36/2022 en relació al contracte 

menor de subministrament d’un tobogan amb rocòdrom i les proteccions de cauxó que 

porta associada l’estructura, volen saber on s’ubica el rocòdrom i si aquesta mateixa 

empresa en durà el manteniment. 

 

L’Alcalde-President, Sr. Ferran Estruch Torrents, pren la paraula per indicar que aquest 

tobogan s’ubicarà a la placeta dels 100 pisos, i està finançat amb els ajuts del PUOSC. A 

més del tobogan, es va instal·lar un gronxador, i amb la Comunitat de veïns dels 100 pisos 

es va decidir ubicar un petit rocòdrom, així la Plaça queda complerta amb instal·lacions 

per infants més grans i més petits. La Consellera properament farà una visita en tota 

aquesta zona en la qual s’han fet les actuacions. 

El Portaveu de Junts per Cardona, Sr. Jané, sol·licita informació sobre el Decret núm. 

46/2022 consistent en l’adjudicació a l’empresa Cots Codina de les obres per a fer una 

rasa per clavegueram a la zona d’autocaravanes de La Coromina, entenen que això esta ja 

realitzat i demanen si l’obra esta ja acabada. 

L’Alcalde-President, Sr. Estruch, intervé per dir que aquesta setmana ho estaven acabant, 

però per posar en marxa la zona d’autocaravanes, calia la fosa sèptica per poder buidar 

les autocaravanes i això és el que s’està fent. 

La Tinent d’Alcalde, Sr. Roser Montoriol, precisa que l’endemà esta previst que hi vagi una 

cuba per posar-hi ciment, però no sap si ho acabaran l’endemà. 

El Tinent d’Alcalde representant a La Coromina, Sr. Joan Hernàndez Moscoso, indica que 

això és la rasa com a comentat l’Alcalde, que acaba connectant el clavegueram que passa 

just pel camí amb aigües netes que ha de connectar amb el que seria la descarrega 

d’aigües grises i brutes en aquest clavegueram, que això ja s’ha fet, i cal fer ara la solera 

que és el camió de formigó que s’esmentava i queda instal·lar els dispositius de càrrega 

d’aigua potable i descarrega d’elements químics de les autocaravanes. La voluntat és 

tenir-ho obert per la setmana santa. 

L’Alcalde-President, Sr. Estruch, matisa que la zona de descarrega d’aigües són unes 

actuacions que està duent a terme la Brigada Municipal, i s’executen des de l’Ajuntament, 

però que es precisaven de les màquines per a fer la rasa. 

A continuació es vota per unanimitat la moció del grups municipals amb motiu del dia 8 

de març, dia internacional de les dones 

L’Alcalde-President, explica la moció en commemoració del dia de les dones del 8 de 

març, i en aquest sentit es presenta per tots els grups. 

L’Alcalde-President, dóna la paraula a la Regidora delegada d’Igualtat per a que exposi la 

moció i expliqui les activitats que es duran a terme en el marc del dia 8 de març. 



 
 

La Regidora d’Igualtat, Sr. Maria Camps, explica com es vol commemorar des de 

l’Ajuntament aquesta data i els actes que es preveuen. Les activitats es presenten sota el 

nom de “Cardona amb nom de dona” al que convida a emplaçar-los, indicant que s’ha 

comptat amb la col·laboració de l’Associació de Dones de Cardona, a les que els hi esta 

agraïda, i també conjuntament amb el col·lectiu de Dones Feministes de Cardona. S’han 

reunit per programar 3 dies d’actes molt diversos pensats en formats diferents, i amb que 

s’han pensat amb la col·laboració del Centre Cívic, l’Escola de Música Musicant, el Grup 

d’Escoltes de Cardona i l’Associació 18 de setembre. 

El mateix dimarts, 8 de març al matí, es llegirà un manifest a l’Ajuntament, i a les 6 es durà 

a terme una xerrada sobre dones treballadores de la llar. El divendres, 11 de març, al 

Centre Cívic, el quadern lila, i seguidament una actuació d’alumnes de l’Escola Municipal 

de Música Musicant, finalitzant amb un berenar pels assistents. Dissabte, 12 de març, es 

preveuen actes més festius per donar visibilitat, es preveu un taller per a joves, concert 

feminista de versions i calçotada popular. A la tarda, es projectarà un documental i un 

col·loqui per donar visibilitat a la situació del a dona. Per últim, del 15 al 29 de març, a la 

ludoteca hi haurà jocs de taula per la igualtat en col·laboració amb el Consell Comarcal 

del Bages. 

L’Alcalde, Sr. Estruch, anima als cardonins i cardonines a participar de les activitats, sota 

el nom de Cardona amb nom de dona, per un municipi i país feminista i per la igualtat 

entre homes i dones. Agraeix la voluntat de consens per aprovar-ho tots els grups de 

forma conjunta. 

El Portaveu del Grup Municipal del PSC, Sr. Verdejo, agraeix el ràpid treball amb la moció 

presentada i per aconseguir una moció conjunta que creien necessària i també, instar a 

totes les institucions on es prenen les decisions i es fan els canvis, per seguir apostant per 

la igualtat, amb les mesures que s’estan adoptant i també a Cardona. 

Finalment és el torn de precs i preguntes 

L’Alcalde dóna la paraula als Grups Municipals. 

Per part del Grup Municipal de Junts per Cardona es plantegen els següents precs i 

preguntes: 

El Portaveu, Sr. Joan Jané demana sobre la Fase I del Polígon La Cort II, en relació a 

l’ocupació que faltava i respecte dels compromisos d’empresaris que falten. Demana com 

es troben les adjudicacions dels terrenys i s’hi s’han pogut concretar. 

L’Alcalde, contesta que l’Ajuntament està molt content i agraït per la implicació en el 

projecte dels empresaris, perquè s’ha aconseguit el 70% de compromís dels empresaris 

que demanava l’INCASOL. D’aquest tant per cent, hi ha la implantació d’una nau de 

gairebé 10.000 m2 per l’empresa AIRA ROBOTICA, i que s’instal·larà a la parcel·la més 

gran, SEMEN CARDONA que farà un nou espai logístic, EXCAVACIONS COTS CODINA i 

ELECTRICA GUIXERS i després un espai partit d’ESTACIÓ DE SERVEI VILALTA. Aquests 

són els 5 industrials que sumen el 70 per cent. El 30% que és per atraure nova empresa, 



 
 

està en mans de l’Ajuntament i l’INCASOL, de la qual s’està fent comercialització, però 

que és part de la fase posterior i no d’aquesta fase I. Un cop es tingui la primera fase, que 

vol dir tenir tots els accessos, la urbanització i els serveis (electricitat, gas, aigua) s’iniciarà 

la segona fase i ja es podrà saber amb detall el que es precisa per atraure noves empreses 

grans i la perfilació en parcel·les. La idea és tenir molt sòl per adaptar-se a les noves 

empreses. 

El Sr. Jané, realitza una petició a l‘Ajuntament de Cardona per, degut a la situació 

d’Ucraïna, fer una recol·lecte al municipi de Cardona i fer col·laboració amb els 

Ajuntaments de la zona perquè puguin arribar materials per fer front a la invasió. 

 

El Sr. Estruch, condemna la invasió per part de Rússia a Ucraïna i manifesta la seva 

solidaritat amb el poble ucraïnès en una guerra que afecta moltíssim a tothom i moltes 

altres que hi ha en altres països, però com aquesta ens agafa de més a prop augmenta la 

intensitat. És del tot rebutjable, per tant total solidaritat amb el poble ucraïnès, i s’ha 

dirigit a la Consellera d’Exteriors per indicar la disposició de l’Ajuntament de Cardona pel 

que faci falta, igual que es va fer en la guerra de Síria. S’indica també, que s’està en 

permanent contacte amb les autoritats, i que no s’ha fet el recapte perquè s’està a 

l’espera de conèixer el material necessari que faci falta enviar. 

L’Alcalde, dóna la paraula a la regidoria delegada de Cooperació, Sra. Maria Camps, que 

explica que només esclatar el conflicte l’Ajuntament es va posar en contacte amb una 

membre de Musicant que tant ella com el seu marit són ucraïnesos. I ella va oferir 

mecanismes que ella mateixa ja està utilitzant en aquests moments. L’endemà s’ha 

quedat de reunir-se per explicar la situació i després decidir com subministrar l’ajuda, 

confirmant que l’ajuda no sigui envà i sigui amb una garantia que el material arribarà on 

és necessari. Sobretot es demana màrfegues, sacs de dormir i medicaments. A partir 

d’aquí, si hi ha garantia que el material arribarà on ha d’arribar, l’Ajuntament convocarà 

una recollida. També, s’està sol·licitant ajuda econòmica com ONG’s que estant treballant 

allà. Aquesta noia al ser ucraïnesa té una via molt directa que pot assegurar i evocar-s’hi 

al 100%, agilitzant el màxim l’ajuda. Finalitza dient que mantindran informats als grups 

municipals i als ciutadans de les actuacions que es decideixin. 

El Portaveu del Grup Municipal del PSC, Sr. Ferran Verdejo manifesta que es posen a 

disposició de l’Ajuntament per a qualsevol actuació en relació a Ucraïna, en consonància 

al que ja s’està fent a Solsona 

Per part del Grup Municipal del PSC es plantegen els següents precs i preguntes: 

El Portaveu del Grup Municipal del PSC, Sr. Verdejo, pregunta a la Regidora de Salut quin 

és l’estat actual de la Residència Sant Jaume. 

La Regidora, Sra. Lluïsa Aliste, indica que a nivell de salut fa uns 15 dies més o meny, hi 

havia algun positiu controlat, però es va passar a tenir uns 30 usuaris positius, i esperem 

que sigui per l’impacte de les tres vacunes subministrades als avis, ja que només s’ha 



 
 

hagut de derivar un pacient a Manresa però no ha estat greu. A dia d’avui hi ha 14 usuaris 

que continuen sent positius però asimptomàtics. Això va provocar una reestructuració 

dels protocols d’actuació de la Residència, tot i així els protocols no priven de tenir visites, 

sino que es separen visites de positius i negatius, per tant la vida a la Residencia continua 

igual però amb una part restringida que s’ha hagut de separar, però la resta tot segueix 

normal. Actualment només hi ha dues places lliures, una privada i una pública. Hi ha en 

valoració algun cas social, que s’ha de valorar, perquè hi ha dos casos que no tenen la 

necessitat coberta, i en principi son dues places que queden buides, i una seguirem 

mantenint-la en aïllament segons protocol de la Generalitat. 

L’Alcalde pren la paraula per agrair la feina que desenvolupa la Directora de la Residència 

i de totes les treballadores de la Residència, a les que transmet el seu suport i 

reconeixement. 

El Sr. Verdejo, es suma a l’agraïment expressat per l’Alcalde. 

El Portaveu del Grup Municipal del PSC, Sr. Verdejo, diu que en relació al Polígon de La 

Cort II, que es va fer la presentació pública el dia 14 de febrer de 2022, es va proposar 

que tots els grups estiguessin presents en la firma amb l’INCASOL i es va passar de 

presentar prèviament a la signatura el projecte als Grups tal i com s’havia comprés en fer-

lo. Prega que si el govern es compromet a tenir un canal de comunicació previ amb tots 

els regidors que sigui així. 

L’Alcalde-President, Sr. Estruch, indica que es va fer la presentació en les dates que varen 

donar des de l’INCASOL, primer es va fer la signatura dels terrenys i després es va fer la 

presentació amb la Directora de l’INCASOL, i que és cert que evidentment és un tema 

que ocupa i porta molt temps i de vegades els tempos no permeten fer-ho com s’havia 

pensat. Agraeix el suport sempre dels grups municipals, malgrat es queixin de la manca 

d’informació, en que part de raó poden tenir però no es mal intencionat sino que són 

moltes les coses que es realitzen i es va avançant amb el pla de govern i en temes 

importants, i en tot cas, dilluns tenen una reunió amb els grups i els informarà de tot el 

que sigui i a partir d’ara, els indica que hi haurà el Projecte d’Urbanització que és 

l’essencial perquè la resta no varia del que s’ha anat passant pel Ple i per tant, en aquest 

sentit, el Projecte d’Urbanització cal pensar que part de la feina que fan els tècnics la paga 

l’Ajuntament perquè es vagi més ràpid però qui actua i fa el projecte és l’INCASOL. Un 

cop es tingui el projecte d’urbanització, que és on es veuran en realitat els detalls, es 

compartirà amb la resta de grups, a part de les informacions que es puguin donar a la 

reunió de dilluns. 

El Sr. Verdejo, manifesta que la reunió prevista per dilluns es produeix amb retard com 

molts altres temes, igual que la Taula d’habitatge que trencava els temps marcats. Indica 

que el seu grup manté la mà estesa tot i que no s’hagin produït aquestes reunions. 

El Sr. Ferran Verdejo, pregunta si a nivell de transparència i participació ciutadana, amb el 

que s’avança amb el Consell de la Gent Gran, si es permetrà la participació del públic en 

els plens o possibilitat de fer preguntes. Si això es preveia abans de finalitzar la legislatura 

i també s’hi ha la possibilitat d’oferir en obert o pel canal de youtube els plens presencials. 



 
 

L’Alcalde, afirma que en aquesta legislatura es volien retransmetre els Plens, i per 

desgràcia s’ha fet degut a la COVID i com no han sigut presencials tothom els ha pogut 

seguir, finalitzant en que s’està treballant en aquest tema. I en relació a les preguntes, un 

cop tancat el Reglament de la Gent Gran, troben bé que el públic pugui venir els plens i 

preguntar-los, en base al que el Reglament de Participació Ciutadana requereix i per tant 

això ho faran. I en relació a la retransmissió dels plens ho estant treballant i no pot fixar 

dates, però són dues de les iniciatives que es volen realitzar abans de finalitzar la 

legislatura. 

Finalitza, desitjant que aquestes mesures facin que vingui més gent als plens, essent 

veritat que degut a que moltes coses s’accepten per unanimitat, no hi ha l’emoció del 

Parlament de Catalunya o del Congreso, però si es poden implementar aspectes de 

participació ciutadana segur que incentivaran que els veïns vinguin en aquests punts. 

 

 


